

Vice-Admiral Angus Topshee, OMM, MSM, CD Commander Royal Canadian Navy

Vice-Admiral (VAdm) Angus Topshee is the 38th Commander of the Royal Canadian Navy (RCN).

VAdm Topshee was born in Nepean, Ont., and joined the Canadian Armed Forces in 1990. His first four years were spent at the Royal Military College (RMC) of Canada and included a six-month term on exchange at the Australian Defence Force Academy. Upon graduation from RMC in 1994, he was awarded the Canada Memorial Scholarship and, in 1996, earned a Masters of Literature in Strategic Studies from the University of Aberdeen in Scotland.

After six years of schooling and a short posting to the Directorate of Maritime Force Development at National Defence Headquarters (NDHQ), VAdm Topshee finally started formal naval warfare officer training in 1996 and then joined his first ship, Her Majesty's Canadian Ship (HMCS) *Winnipeg*, in 1997. He was incredibly fortunate to spend the next nine years largely at sea and completed a succession of very rewarding tours and operational deployments as a Navigating Officer, Operations Officer, and Combat Officer on Canada's Pacific coast.

In 2005, he was selected to attend the "NSC 10" course at the United States Naval War College in Newport, Rhode Island. That fantastic year was followed by appointment as the Executive Officer (XO) of HMCS *St. John's* in 2006 and then HMCS *Toronto* in July 2007. As penance for two exciting years at sea as an XO, VAdm Topshee was posted to the Directorate of Maritime Strategy at NDHQ in Ottawa where he was assigned to assist in developing a new strategy for the RCN.

In July 2009, he was delighted to be given the best job in the Navy – command of HMCS *Algonquin*, the flagship of Canada's Pacific Fleet. His time aboard *Algonquin* was easily the highlight of his career and included high readiness workups, Op *Podium* (security for the Vancouver 2010 Olympics), and Op *Pacific Amistad* (a five-month deployment in the Central and Western Pacific). He very reluctantly turned over command at the end of 2010 and was somewhat surprised to find himself immediately heading to Afghanistan as part of the NATO Training Mission – Afghanistan (NTM-A) where he spent a year based in Kabul as the Director of Afghan National Police Training Operations. Upon his return from Afghanistan, VAdm Topshee spent six months working with the Canadian Fleet Pacific staff leading up to his role as the Director of Operations for Exercise *Rim of the Pacific* 2012.

In the summer of 2012 VAdm Topshee was honoured to assume command of Canadian Forces Base Halifax, a position he held for three years. He then attended the National Security Programme at the Canadian Forces College in Toronto before being promoted to Commodore and assigned as the Deputy Director of the Strategy, Policy and Plans Directorate North American Aerospace Defense Command (NORAD) and United States Northern Command, Peterson Air Force Base, Colo. In July 2018, VAdm Topshee returned to the West Coast to take command of Canadian Fleet Pacific (the second best job in the Navy). He was then promoted to Rear-Admiral and took command of Maritime Forces Pacific and Joint Task Force Pacific from May 2021 to May 2022.

In May 2022, VAdm Topshee was promoted to his current rank, and assumed Command of the RCN.

VAdm Topshee's career is enabled by his fantastically supportive wife, Audrey, and four tremendous daughters, Amy, Zoë, Charlotte, and Iris.

Vice-amiral Angus Topshee, OMM, MSM, CD Commandant de la Marine royale canadienne

Le vice-amiral (vam) Angus Topshee est le 38^e commandant de la Marine royale canadienne (MRC).

Vam Topshee est originaire de Nepean, en Ontario. Il s'enrôle dans les Forces armées canadiennes en 1990 et consacre les quatre premières années à ses études au Collège militaire royal du Canada (CMR) ainsi qu'à un échange de six mois avec l'Australian Defence Force Academy. Une fois diplômé du CMR en 1994, il reçoit une bourse de la Canada Memorial Foundation et, en 1996, il obtient une maîtrise en littérature (études stratégiques) de l'Université d'Aberdeen, en Écosse.

Après six ans d'études et une courte affectation à la Direction – Adaptation de la Force maritime du quartier-général de la Défense nationale (QGDN), le vam Topshee entame finalement sa formation officielle d'officier de guerre navale en 1995 et est affecté à bord de son premier navire, le NCSM *Winnipeg* en 1997. Il a la chance incroyable de passer la grande partie des neuf années suivantes en mer et réalise une série de périodes de services et de déploiements opérationnels à titre d'officier de navigation, d'officier des opérations et d'officier de combat, à partir de la côte ouest canadienne.

En 2005, il est sélectionné pour suivre le cours NSC 10 à l'United States Naval War College à Newport (Rhode Island). Après cette année fantastique, il est nommé commandant en second du NCSM *St-John's* en 2006, puis du NCSM *Toronto* en juillet 2007. Comme pénitence pour les deux années palpitantes en mer en tant que commandant en second, le vam Topshee est affecté à la Direction – Stratégie maritime au QGDN à Ottawa, où il participe à l'élaboration d'une nouvelle stratégie pour la MRC.

En juillet 2009, le vam Topshee est ravi d'obtenir le « meilleur emploi de la Marine », soit celui de commandant du NCSM *Algonquin*, le navire-amiral de la Flotte canadienne du Pacifique. Son temps passé à bord de ce navire est sans doute le point culminant de sa carrière et comprend des exercices de préparation de disponibilité opérationnelle élevée, l'Opération *Podium*, soit la sécurité pour les Jeux olympiques de Vancouver de 2010, et l'op *Pacific Amistad*, soit un déploiement de cinq mois dans les régions du centre et de l'ouest du Pacifique. Avec beaucoup d'hésitation, il cède le commandement à la fin de 2010 et est quelque peu surpris de se retrouver immédiatement muté en Afghanistan dans le cadre de la Mission de formation de l'OTAN en Afghanistan où il travaille pendant un an à Kaboul comme directeur des opérations de formation de la police nationale afghane. À son retour d'Afghanistan, le vam Topshee travaille pendant six mois avec le personnel de la Flotte canadienne du Pacifique avant de devenir directeur des opérations de l'exercice *Rim of the Pacific* 2012.

À l'été 2012, le vam Topshee a l'honneur d'assumer le commandement de la Base des Forces canadiennes Halifax, un poste qu'il occupe pendant trois ans. Il participe ensuite au Programme de sécurité nationale au Collège des Forces canadiennes à Toronto avant d'être promu et affecté au poste de directeur adjoint – Stratégie, politiques et plans du Commandement de la défense aérospatiale de l'Amérique du Nord (NORAD) et du Commandement de la défense de l'Amérique du Nord (United States Northern Command), Base aérienne Peterson, au Colorado. En juillet 2018, le vam Topshee retourne sur la côte ouest pour prendre le commandement de la Flotte canadienne du Pacifique (le deuxième meilleur emploi dans la Marine). Le vam Topshee est par la suite promu au grade de contre-amiral et assume le commandement des Forces maritimes du Pacifique et de la Force opérationnelle interarmées du Pacifique de mai 2021 à mai 2022.

Le vam Topshee est promu à son grade actuel et assume le commandement de la MRC en mai 2022.

La carrière du vam Topshee a été rendue possible grâce à son épouse Audrey qui lui apporte un soutien extraordinaire et à ses quatre merveilleuses filles, Amy, Zoë, Charlotte, and Iris.